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„MH”: Panie Prezesie w stycz-
niu br. minister przemysłu powoła-
ła Zespół ds. opracowania rozwią-
zań w celu poprawy funkcjonowa-
nia branży hutniczej. Jakie są 
efekty jego działalności?

M. Motyka: Powstanie zespołu, 
który opracowuje tzw. strategię dla 
hutnictwa, zdeterminowane było 
przez dwa czynniki. Jednym z nich 
był przygotowywany przez Europejs-
ką Partię Ludową i wspierany mery-
torycznie przez Eurofer i HIPH plan 
dla stali – Steel Action Plan, który 
ukazał się kilka dni temu. Drugim 
działania niemieckich hutników, 
którzy jako jedni z pierwszych, bo już 
we wrześniu 2024 roku opracowali 
strategię dla swojego przemysłu 
stalowego. Te doraźne działania są 
skutkiem załamania, jakie obser-
wujemy od trzech lat na rynku. 

Przypomnę, że 4 listopada ubieg-
łego roku w siedzibie Ministerstwa 
Przemysłu w Katowicach odbyło się 
spotkanie szerokiego grona przedsta-

wicieli branży, w tym strony spo-
łecznej, pracodawców i rządu RP, na 
którym wyraziliśmy swoje obawy o 
przyszłość sektora i zaapelowaliśmy 
o powołanie zespołu w celu opraco-
wania krajowego planu i wsparcia 
hutnictwa w tym bardzo dramatycz-
nym czasie. W pierwszych dniach 
stycznia 2025 roku minister powołała 
takowy, którego prace można powie-
dzieć są na ostatniej prostej. Z 
końcem marca udostępniony zosta-
nie projekt planu. Chcemy, aby koń-
cowy dokument został przyjęty 
przez rząd jeszcze w kwietniu. 

Wszystkie strony, które biorą 
udział w procesie tworzenia strategii 
de facto swoje uwagi już przekazały. 
Ze stroną społeczną jesteśmy w 
stałym kontakcie, spotykamy się na 
różnego rodzaju komisjach sejmo-
wych, podczas obrad RDS i WRDS, 
Zespołu ds. Restrukturyzacji Hutnic-
twa, więc ich postulaty również 
zostały uwzględnione. 

 

Zanim radni podjęli decyzję 
ws. apelu głos zabrali: Krystian 
Gunia – dyrektor ds. finansowych 
Cognor Ferrostal Łabędy i Artur 
Jacek Wilkoń – przewodniczący 
Związku Zawodowego Pracowni-
ków Huty Łabędy, zwracając uwa-
gę, że w Łabędach pracuje około 
1200 hutników utrzymujących swo-
je rodziny, a ich miejsca ze względu 
na sytuację na rynku stali, w tym 
napływ dotowanych wyrobów są 
zagrożone.

Dyrektor przypomniał gliwic-
kim radnym, że dzieje miasta nie-
rozerwalnie łączą się z hutnic-
twem, którego bogatą prawie 230 -
letnią historię kontynuuje dziś Co-
gnor – Ferrostal Łabędy. Zwrócił 
uwagę, że obecna elektryczna tech-
nologia wytopu stali diametralnie 
różni się od tej z 1796 roku, gdy uru-
chamiano w Królewskiej Odlewni 
Żelaza w Gliwicach, pierwszy w Pru-
sach i trzeci na kontynencie europejs-
kim, wielki piec opalany koksem. 

- Nasz jeden piec elektryczny 
zastąpił 7 pieców martenowskich 
Huty Łabędy ograniczając emisję 
pyłową o 99%. Mamy nowoczesną 
technologię produkcji zielonej stali, o 
której tak głośno się mówi w Unii 
Europejskiej. Można powiedzieć, że 
jesteśmy od wielu lat forpocztą 
Gospodarki Obiegu Zamkniętego, 
poprzez przetop złomu, surowca zde-
karbonizowanego, a nie odpadu, jak 
niektórzy go postrzegają.

POLSKI INWESTOR PROWADZI ROZMOWY Z ARP

WA ̄ ¥ SIÊ LOSY
ODLEWNI CHEMAR 

 
 RADNI PRZYJÊLI JEDNOMYŒLNIE APEL DO PREMIERA

 

PIKNIK £ABÊDZKICH HUTNIKÓW NA GLIWICKIM RYNKU 

To, że prezydent USA Donald Trump jest nieobliczal-
ny to chyba wszyscy już wiedzą, ale skutki jego decyzji w 
pierwszej kolejności odczuli kanadyjscy hutnicy. Jak donosi 
Reuters setki kanadyjskich pracowników, w tym z sektora 
hutniczego i aluminiowego, jest już zwalnianych.

 Zwiększone do 25% taryfy celne na import stali i alu-
minium weszły w życie 12 marca, zaraz po tym, jak wy-
gasły wcześniejsze zwolnienia, kwoty wolne od cła i wy-
kluczenia produktów. Kolejne mogą wejść już 2 kwietnia.

Kanada jest największym dostawcą stali i aluminium 
do Stanów Zjednoczonych, dlatego zaraz po wprowa-
dzeniu ceł przez USA Kanadyjczycy wdrożyli cła odweto-
we, które objęły produkty stalowe o wartości 12,6 mld  
CAD, aluminiowe o wartości 3,0 mld CAD, a także 
dodatkowe towary o wartości 14,2 mld CAD. 

Produkty objęte kanadyjskimi cłami kontrwymien-
nymi obejmują komputery, sprzęt sportowy i produkty że-
liwne - powiedział Dominic LeBlanc, kanadyjski minister 
finansów .

WOJNA CELNA SIÊ ROZKRÊCA 

DOKOŃCZENIE NA STR.7

Sytuacja kieleckiej odlewni po negatywnej weryfika-
cji pierwszego, a później drugiego inwestora zaintere-
sowanego nabyciem Chemaru stała się bardzo trudna w 
kontekście zobowiązania do wykazania przed sądem 
poprawy sytuacji finansowej . 

Pod koniec lutego br. pojawił się drugi inwestor z 
Polski, który złożył deklarację zakupu odlewni i doszło do 
podpisania listu intencyjnego. Pozwoliło to wydłużyć 
termin ostatecznego werdyktu sądu w sprawie przyszłości 
zakładu. Niestety w ostatnim tygodniu marca ARP 
odrzuciła ofertę, pomimo dość zaawansowanych rozmów 
z zarządem spółki i obecnym właścicielem odlewni, czyli 
właśnie ARP.

Warto przypomnieć, że w grudniu 2024 roku Sąd Re-
jonowy w Kielcach zdecydował o przeprowadzeniu 
postępowania o zatwierdzenie układu z wierzycielami, 
będącego jedną z form postępowania restrukturyzacyjne-
go. Głównym warunkiem tegoż postępowania jest 
wykazanie poprawy sytuacji firmy. 

TRUMP PROWOKUJE 
I ZAPOWIADA 50% C£A

ROZMOWA „MH”
 Z MIROSŁAWEM MOTYKĄ

PREZESEM ZARZĄDU
HUTNICZEJ IZBY 

PRZEMYSŁOWO-HANDLOWEJ
W KATOWICACH

CIĄG DALSZY NA STR. 3

Przy dźwiękach hutniczej orkiestry dętej odbył się piknik zorganizowany przez Związek Zawodowy Pracowników 
Huty Łabędy, który miał miejsce przed ratuszem, gdzie obradowali radni Gliwic.

 
NIE DYSKUTUJE...

wiązek Zawodowy Pracowników Huty Łabędy zorganizował 20 marca na rynku w Gliwicach piknik, Zpodczas którego hutnicza orkiestra grała znane i lubiane muzyczne przeboje, a przechodnie byli 
częstowani drożdżówkami. Związkowcy w ten sposób chcieli przypomnieć mieszkańcom miasta, że w 

Łabędach nadal działają dwa hutnicze zakłady: mająca 177 lat Huta Łabędy oraz spółka Cognor – Ferrostal 
Łabędy, które jak cały przemysł stalowy zmagają się z problemami. W tym samym czasie w zabytkowym ratuszu 
odbywało się posiedzenie rady miasta, podczas którego głosowano nad apelem do premiera i ministrów RP.

JEST NOWA OFERTA 
NA SALTZGITTER AG

DOLNA SAKSONIA 
NIE CHCE SPRZEDAÆ

DOKOŃCZENIE NA STR.4

Z DIAGNOZ¥ SIÊ 

Do tego doszły także 
o g r a n i c z e n i a 
zatrudnienia w Valence i 
S t r a s b u r g u . 
Związkowcy obawiają 
się także o przyszłość 
walcowni we Florange. 

DOKOŃCZENIE NA STR.2

W SPRAWIE POLSKIEGO HUTNICTWA

CO ZROBI NIPPON STEEL?

W KWIETNIU MA RUSZYÆ WIELKI PIEC W GALATI
- PAÑSTWOWE PIENI¥DZE I WOJENNA NARRACJA

MIEDZIOWY RAJD CENOWY

 STOWARZYSZENIA IN¯YNIERÓW I TECHNIKÓW 
METALI NIE¯ELAZNYCH
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